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Nove mere - produžen raspust, kovid propusnice za ugostiteljske objekte od 20 časova 

Krizni štab na današnjoj sednici doneo je odluku da se jesenji raspust za đake osnovnih i srednjih škola 

produži na devet dana, od 8. do 12. novembra. Prvi radni dan u školama 15. novembar. Uvodi se nova 

mera - kovid propusnice za ugostiteljske objekte od 20 časova umesto od 22, kako je bilo do sada, i ta 

mera stupa na snagu od ponedeljka. 

Epidemijska situacija je u ovom momentu prilično nepovoljna, između 50 i 60 ljudi svakog dana izgubi 

život, rekla je Darija Kisić Tepavčević, epidemiolog i ministar posle sednice Kriznog štaba.  

"Ono što moram da kažem je - vakcinacija, vakcinacija i vakcinacija. Moram da apelujem na mlade ljude, 

jer mogu mnogo da nam pomognu u ovoj borbi", rekla je Kisić Tepavčević. 

"Uvođenje kovid propusnica imalo je značajnog efekta na povećanje vakcinacije pa smo odlučili da 

proširimo važenje za ugostiteljske objekte od 20 sati", rekla je ministarka. 

Takođe, svi ugostiteljski objekti mogu da rade do 24 sata.  

"To smo uveli zato što je u prethodnom periodu i u nekim drugim zemljama primećeno da ako se 

ograniči do 1-2 sata, organizuju se različita kućna okupljanja i žurke, a na ovaj način je omogućeno da 

rade 24 sata ovi objekti ukoliko svi gosti nakon 20 časova imaju propusnice. Ovu meru smo proširili i na 

kockarnice, kladionice, slot klubove itd", rekla je Kisić Tepavačević. 

Ona je još jednom istakla da je stotine inspekcijskih ekipa na terenu i da će moći da se kontrolišu svi 

objekti. 



 
 

"Ova mera i proširenje važenja kovid propusnice stupiće na snagu od ponedeljka", istakla je  Kisić 

Tepvačević.  

Krizni štab odlučio je danas da produži raspust od 8. do 12 novembra, pa će prvi radni dan u školama biti 

15. novembar. 

Kisić Tepavčević je saopštila da je više od tri miliona građana dobilo makar jednu dozu vakcine, što jeste 

veliki uspeh ali, kako je naglasila, nažalost nije dovoljno. 

Ona je iznela podatak da je 56 odsto punoletnih vakcinisano, ali da je u uzrastu od 18 do 30 godina to 

samo svaki četvrti.  

"Pokazalo se nakon miliona primljenih doza da su vakcine bezbedne i praktično nismo imali ozbiljne 

neželjene efekte koji bi zahtevali hospitalizaciju, praktično su sve bile lokalne reakcije uobičajne za sve 

vakcine", rekla je ministarka.  

"Svaka mera koja ima za cilj povećanje učestalosti vakcinacije je mera koja nas vodi bliže cilju", navela je 

ministarka.  

Intenzivnija kontrola nošenja maski  

Kada je reč o sportskim događajima koji počinju nakon 20 časova otkada važe kovid propusnice, ona je 

rekla da će se korigovati pravilo o ulasku na utakmice i dodala da su mnogi organizatori, kako sportskih 

tako i kulturnih dešavanja i pre odluke Kriznog štaba zahtevali dokaz o vakcinaciji ili preležanom virusu, 

odnosno negativnom testu. 

Gradski prevoz označen je kao rizičan posebno u zimskom periodu i zbog toga se uvodi intenziviranje 

kontrole nošenja maske, dodala je Kisić. 

"Imamo i cirkulaciju gripa, a boravak u zatvorenom prostoru će pojačati prenošenje i mešanje virusa, 

stoga će kontrole biti pojačane", rekla je doktorka Kisić Tepavčević 

Da bi jedna mera imala efekta, dodaje ona, suština je da se u celosti sprovodi. 

Poručuje i da posle dve godine borbe protiv virusa svi moraju da budu svesni da je sve na građanima. 

Odgovarajući na pitanje o sankcionisanju zdravstvenih radnika koji preporučuju lek "ivermektin", Kisić 

kaže da će se uraditi sve kako bi oni izgubili licencu.  

Sednica Kriznog štaba održana je danas u Vladi Srbije.  

  



 
 

 

 

Novi direktor kancelarije SZO za Srbiju Fabio Skano 

Ministar zdravlja Zlatibor Lončar razgovarao je sa direktorom Svetske zdravstvene organizacije za Evropu 

doktorom Hansom Klugeom i novim direktorom kancelarije SZO za Srbiju doktorom Fabiom Skanom. 

Tom prilikom, Kluge je istakao da je SZO, na osnovu dosadašnje izuzetno kvalitetne saradnje sa 

Ministarstvom zdravlja, odlučila da u našu zemlju pošalje stručnjaka sa dvadesetogodišnjim iskustvom u 

ovoj organizaciji, koji će biti posebni izaslanik direktora SZO za ceo region Balkana. 

"Novi direktor kancelarije SZO u Srbiji, doktor Skano, će biti zadužen za čitav region, jer želimo da našu 

saradnju podignemo na još viši nivo i da još jače radimo, zajednički, sa Ministarstvom zdravlja Republike 

Srbije u sprovođenju aktivnosti koje za cilj imaju kontrolu epidemije koronavirusa u celom regionu. Zato 

ćemo u narednom periodu u Srbiju poslati misiju naših najstručnijih i najrenomiranijih eksperata za 

imunizaciju, kako bismo doprineli podizanju broja vakcinisanih građana. Radićemo i na tome da region 

Zapadnog Balkana uključimo u finansijske mehanizme Evropske unije namenjene očuvanju javnog 

zdravlja i borbi protiv korona virusa" istakao je Kluge. 

Ministar Lončar je doktoru Fabiju Skanu poželeo dobrodošlicu i puno uspeha u radu u našoj zemlji i 

zahvalio direktoru SZO na snažnoj podršci. 

"Doktor Kluge je istinski prijatelj naše zemlje i zahvalni smo mu na snažnoj podršci. Činjenica da će 

predstavnik SZO za ceo region biti direktor kancelarije SZO u Srbiji, doktor Skano, dovoljno govori o tome 

koliko su aktivnosti naše zemlje u oblasti zdravstva prepoznate i vrednovane u Evropi. Pandemija 

koronavirusa je i dalje u punom jeku, sve zemlje regiona imaju veliki broj javnozdravstvenih izazova i 



 
 

moraćemo još više i još jače da radimo, zajedno sa ekspertima SZO, kako bismo virus pobedili" istakao je 

ministar Lončar. 

Ministar Lončar i predstavnici SZO su zahvalili dosadašnjem direktoru kancelarije SZO u Srbiji doktoru 

Marijanu Ivanuši na predanom i posvećenom radu tokom njegovog boravka u Srbiji. 

 

 

NEZADOVOLJNI SMO JOŠ OD JUNA Tiodorović: Tražili smo mnogo više, nije se ni raspravljalo o 

zatvaranju ugostiteljskih objekata 

- Sednica kriznog štaba bila je s velikom diskusijom, raspravom, sagledavanjem i analizom postojećeg 

stanja i onoga što je moguće postići. Medicinski deo kriznog štaba tražio je mnogo više od onoga što je 

usvojeno, tako da smo mi još od juna, od kada tražimo kovid propusnice nezadovoljni. Ali, kovid 

propusnice ne mogu da budu uvedene 24 sata jer je predočeno da država nema uslova za sprovođenje 

nadzora, kontrole i oštrog kažnjavana. A da se računa da će od 20 časove moći da se sprovede kontrola i 

kažnjavanje - kaže za Kurir prof. Tiodorović i dodaje: 

Osnovni cilj uvođenja propusnica bio je povećanje obuhvata vakcinacije, što smo i delimično postigli 

uvođenjem propusnica u ugostiteljske objekte od 22 sata. A očekuje se da će najnovija mera, da one 

važe od ponedeljka, od 20 sati, pa i u kockarnicama, povećati obuhvat vakcinacije. 

On navodi da se nije ni raspravljalo o zatvaranju ugostiteljskih objekata. 

Prof. Tiodorović kaže i da je produžen, kako je i očekivano, jesenji rasput i da traje devet dana. 

- Pozitivan rezultat toga može biti postignut jedino ako roditelji i učenici shvate ovu odluku kao doprinos 

sprovođenju preventivnih mera kojima će se smanjiti kontakti. Molim roditelje i učenike da to ozbiljno 

shvate, a ne da trče u tržne centre i kafiće - kaže za Kurir dr Tiodovorić. 



 
 

 

 

Upravnik kovid bolnice Karaburma: Imamo pacijente koji su se lečili ivermektinom 

Komandant kovid bolnice "Karaburma" Ivo Udovičić izjavio je da u toj ustanovi ima osoba zaraženih 

koronavirusom koje su infekciju "lečili" lekom "ivermektin", a on se primarno koristi u veterini protiv 

parazita. 

 „Neki priznaju, neki ne priznaju. Ali kad shvate da su pogrešili, onda dođu ovde u bolnicu kada su već 

razvili tešku kliničku sliku. U početku naravno žele da prikriju to što su uradili, pa ćute, a onda kada ih 

pitamo u tim ‘anamnezama’ neko progovori i kaže a neko prećuti“, rekao je Udovičić za današnji „Blic“. 

Naveo je da je među onima koji su pili taj lek najviše mladih osoba, kao i onih starosti do 50 godina. 

„Ne mogu da kažem koliko ih je bilo, ali ih ima. Nije ‘ivermektin’ samo problem Srbije, već mnogih 

zemalja. Lek ‘ivermektin’, nema nijednu dovoljno dobru studiju, na dovoljno dobrom uzorku da je dobro 

dizajnirana“, kazao je on. 

Udovičić je dodao da su mnogi pokušali da urade studije ali su brzo odustajali zbog loših rezultata. 

 


